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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv  

Jesenje zasedanje   

 

 

Komisija za Zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica br. 31 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, od 19 decembra 2018, u 13:00 časova  

 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici učestvovali : Besa Baftiu, Enver Hoti, Drita Millaku, Haxhi Avdyli, Time Kadrijaj, 

Naser Rugova, Flora Brovina, Bekim Haxhiu, i  Fikrim Damka. 

 

Odsutni: Miljana Nikolič i  Fatmire Mulhaxha-Kollçaku.   

 

Pozvan: predsednik FSZK-a. Blerim Syla.  

 

Drugi učesnici : Selman Selmani – FSZK, Kole Krasniqi- FSZK i mediji. 

 

Sednici predsedavala, predsednica komisije, Besa Baftiu.   

 

      

DNEVNI RED: 
 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 21.11.2018. god.; 

3. Sednica sa federacijom sindikate zdravlja Kosova; 

4. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

 

Dnevni red se usvojio bez izmena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 21.11.2018. god.; 

 

   Zapisnik održane sednice od  21.11.2018, usvojen je  bez izmena. 
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3. Sednica sa federacijom sindikate zdravlja Kosova; 

 

Besa Baftiu, Predsednica, - mi kao Komisija sa  FSZK –a, smo kontaktu sa redovnim, sastancima 

i konferencijama. Zajednički smo razmotrili u okviru održane konferencije o Zakonu o platama, 

sa posebnim naglaskom na zdravstveni sektor. Na njihov zahtev, pozvali smo danas da zajednički 

razgovaramo o trenutnoj situaciji u zdravstvenom sektoru, sa posebnim naglaskom na nacrt 

zakona o platama. Kao komisija razmotrili smo zahteve FSZK-a, zahteve drugih komora 

zdravstvenih radnika,  koje su nam poslali i nakon razmatranja zahteva, mi smo kao komisija 

napravili neke predlog  amandmane, koje smo prosledili kao  funkcionalna komisija. 

 

Blerim Syla, predsednik  Federacije sindikate zdravstva Kosova, - rekao je da u ovom slučaju, 

kao predstavnik zdravstvenih stručnjaka na Kosovu, imali smo uvek dobru saradnju sa 

parlamentarnom komisijom. Zahvaljujem vam se za primanje i razmatranje naših zahteva kao i 

komora i drugih zdravstvenih stručnjaka, kao komisija  razmotrili ste i sastavili amandmane da bi 

poboljšali status zdravstvenih stručnjaka u zakonu o platama. Nadamo se da zakon o platama 

usvoji i zdravstveni stručnjaci imaju dostojanstvene plate za svoj rad.  

Mi kao FSZK puno smo radili, razmotrili smo nacrt zakona o platama i dali smo svoje preporuke 

sarađujući sa svim institucijama i predali smo naše zahteve i svim političkim strankama u vezi 

nacrta zakona o platama. Sada Nacrt zakona stigao je u Skupštinu i mi smo videli da u Nacrtu 

zakona za budžet 2019.god. nije predviđena povišica plata . Ovim slučajem predali smo zahtev da 

se sastajemo sa tri komisijama, sa Komisijom za zdravstvo, Komisijom za budžet i Komisijom 

javnu administraciju, da bi direktno usmeriti naše zahteve i brige. Zabrinutost za nas bila je i 

informacija da će, čak i ako zakon bude donesen, njegova implementacija će biti sprovedena do 

2020.god., prema Ministarstvu finansija, što je za nas bilo veoma uznemirujuće i neprihvatljivo 

kao FSZK. 

Mi danas nemamo što dodati za naše zahteve, sada su već poznati za vas. Situacija nije nimalo 

dobra u sektoru zdravstva, vi kao što znate već smo organizovali štrajk pre odobrenja nacrta 

zakona o platama u cilju postizanja dostojanstvenog tretmana u zakona o platama. Molimo 

Premijera, Predsednika Skupštine, vas kao komisiju  i sve relevantne institucije, sada mate priliku 

da preko Zakona o platama regulišete ova pitanja. Sutra ćemo imati sastanak sa Upravnim 

savetom, gde smo pozvali premijera i ministra zdravstva da se pozabave ovim pitanjem. Osim 24-

časovnog štrajka koji je započeo u UKCK-a i koji je uspešno završen, plašimo se da ćemo 

poduzeti radikalnije akcije koje ne želimo. Ako nema konkretnih akcija za povećanje plata, tako 

da nije uključeno u budžet za 2019.godinu, u januaru će situacija eskalirati kroz sindikalne akcije. 

 

 

Besa Baftiu, - rekla je da smo svedoci i ove situacije. Obećano je da će od januara 2019. godine 

biti povećanje plata za zdravstvene radnike. I mi kao poslanici imamo pritisak na zahteve, zašto se 

ne  odobrava brže  Zakon o platama, jer svi imaju očekivanje da će doći do povećanja plata. Mi 

smo kao komisija obavili svoj posao, poslali amandmane funkcionalnoj komisiji i zaštitićemo ove 

amandmane pred funkcionalnom komisijom i na sednici tokom usvajanja nacrta zakona.  

Što se tiče vaše izjave o radikalizaciji akcija, u ovom slučaju, treba imati na umu pacijente koji su 

najviše oštećeni zbog ne primanja medicinskih usluga, stoga treba da pronađemo rešenje i vlada 

treba da razmotri i stranu zdravstvenih radnika i stranu pacijenata. 

 

Haxhi Avdyli,- rekao je da je rad FSZK –a  u podizanju glasa u zaštiti zdravstvenih radnika 

očigledan i da ste dosledno radili na tretiranju zdravstvenih radnika na dostojanstven način čak i 

kroz dostojanstvenu platu. Zakon o kategorizaciji plata prema informacijama koje imamo od 
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Ministarstva finansija verovatno neće doći početkom naredne godine i to je izazvalo veliko 

razočarenje zdravstvenih radnika, jer su očekivali da će u sledećoj godini  imati povećanje plata. 

Prema planiranju MF-a, stupanje na snagu ili primena povećanja plata će se desiti nakon  

razmatranja budžeta sredinom 2019. godine, ili realnije 2020. Mi kao parlamentarna komisija  za 

zdravstvo, podržavamo zahteve zdravstvenih stručnjaka, dakle takođe smo izvršili  izmene  na 

Nacrt zakona o platama. Da bi se povećale plate stručnih zdravstvenih radnika, traži se politička 

odluka od premijera, kao što je povećao plate za sebe i vladin kabinet. Vlada treba da pronađe 

mehanizam za povećanje plata zdravstvenih radnika. 

 

Naser Rugova, - ne bih želio održati ovaj sastanak danas, međutim, izmene koje smo odradili kao  

komisija, da se proslede i da budu podržane od strane Funkcionalne komisije i od strane  

Ministarstva finansija i da usvoje Zakon u drugom čitanju, tako da bi zdravstveni radnici imali 

dostojanstvene  plate. Razumem zabrinutost zdravstvenih radnika i to su zakonski zahtevi. Čak i 

nakon toliko godina nezavisnosti, nijedna vlada se do sada nije ozbiljno bavila zdravstvenim 

sistemom. Kosovo ima zdravstvene radnike koji vole rad i vole pacijenta, poštuju i vrednuju 

ljudski život. Ja sam protiv štrajka jer ste se opirali godinama, posebno u poslednje tri decenije, 

obrazovni radnici i lekari koji su ostali ovde, su živi heroji žrtvovanja u borbi za slobodu i 

nezavisnost. Štrajk belih mantila  je više od štrajka, više od sindikalnog i političkog pritiska, jer 

smo u zimskoj sezoni, znamo broj slučajeva i klinike i odeljenja gde bi doktori trebali biti 

zaduženi za sprečavanje smrti i da se  bore  za život pacijenata. Mi smo kao komisija razmotrili i 

podržali vaše zahteve, pa vas molimo da ponovo pokušate da razgovarate sa premijerom, 

ministrom finansija i zdravstva i da pronađete rešenja, povećate plate zdravstvenim radnicima  i 

da imamo zdravstvenu zaštitu. građana. 

 

Blerim Syla, - Naglašavam da nije u redu da u roku od godinu dana, samo jednom premijer i 

predsednik Parlamenta da nas sretnu kao sindikatu, uprkos činjenici da smo dosledno podneli 

zahtev za sastanak kako bismo predstavili zabrinutost doktora. Sada, u situaciji u kojoj se 

nalazimo, moramo sesti i ozbiljno razgovarati o problemima u zdravstvu jer su problemi stvarni i 

ako ne poduzmemo mere, zdravstvo  će imati ozbiljne probleme. 

 

Kole Krasniqi, - naši zahtevi nisu politički, već́ socijalni, dostojanstveni i minimalni. Svi mi 

vidimo situaciju, ali doktori traže dostojanstvo i očajno  je što je pacijent ostavljen bez nadzora i 

usluga, zbog štrajka. 

 

Drita Millaku, -  mi sa vama delimo brigu i znajte da imate podršku pokreta Samoopredeljenje. 

Vaši zahtevi su legitimni, ali glavni teret ostaje na Vladi, koja ne donosi odobravanje Zakona o 

platama. Štrajk direktno pogađa pacijente koji su nevini. Tokom prvog čitanja Nacrta zakona o 

budžetu za 2019. god., primećeno je da je uključen i budžet za iniciranje zdravstvenog osiguranja 

i budžet za kategorizaciju plata. Vlada donosi političke i izborne odluke i ne pronalazi rešenja. 

Naše je da vas podržimo i sada iu budućnosti, ali očigledno je da svi moramo razmišljati o 

građanima. 

 

Selman Selmani ,- rekao je da smo potrošili socijalni dijalog sa Vladom i došli smo do tačke da 

se borimo za interese pružioca zdravstvenih usluga. To je poslednji trenutak da dobro promisle i 

vlada i poslanici. Već godinu dana smo uložili  u Zakonu  o platama,  i razgovarali smo o tome sa 

svima koji su uključeni u ovom  procesu, ali kako zakon ne prolazi, štrajkovi su neizbežni. 
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Time Kadrijaj, - drago mi  što ste ovde i  razgovaramo o zdravstvenim problemima koji su se 

nakupili godinama i da zdravlje nije bilo prioritet od rata do danas. Odmah nakon obrade Nacrta 

zakona o platama, imali smo zajednički sastanak i smatrali da će se frustracija belih mantila 

završiti. Nacrt zakona o platama je u upravnom postupku u odgovarajućoj  parlamentarnoj 

komisiji.  Mi kao komisija izvršili smo izmene koje smo smatrali neophodnim i očekujemo da 

zakon bude usvojen što je moguće pre. Apelujem na opozicione partije da, pošto podržavaju vaše 

zahteve kada dođe Nacrt zakona o platama u parlamentu, da glasaju jer uopšte ne prisustvuju 

sednicama. Neadekvatno je podržati vas samo na deklarativan način, ako vas ne podržavaju 

glasanjem na plenarnoj sednici. U zakonu o budžetu, budžet za zdravstvo je dodat i pokazuje se 

da zdravstvo podržava od strane ove vlade, bilo sa infrastrukturom, lekovima ili medicinskom 

opremom. 

 

Enver Hoti, - pozdravlja napore FSZK –a,  da unapredi zdravstveni sektor. Svidelo mi se da je 

vaš zahtev bio za kategorizaciju, a ne za povećanje plata, a ova kategorizacija bi regulisala ovaj 

sektor. Zakon o platama i Zakon o vladi, su odloženi za deset godina i to je izazvalo ove 

probleme. To je moglo biti regulisano  i ranije. Vlada je sada donela Nacrt zakona o platama i svi  

vaši  zahtevi  koji su adresirani su podržani  od strane Komisije za zdravlje i uključene su u 

amandmane. Sada je samo ostalo da se podrži glasanje na sednici, u drugom čitanju Nacrta 

zakona. Žao mi je što neki poslanici koji nisu učestvovali ni u prvom čitanju Nacrta zakona niti u 

glasanju, sada vam daju populističku podršku. Podršku treba dati u sednici glasanjem. Znamo 

odgovornost koju imamo, ne podržavamo zanemarivanje i zahtevamo da Vlada bude 

komunikativna i spremna da preuzme odgovornost i ponudi prihvatljiva rešenja. Zakon o platama 

i mnogi drugi zakoni nisu posledica ove vlade, već́ je to trebalo učiniti ranije. 

 

Haxhi Avdyli, - očekujemo da će Zakon o platama doći na drugo čitanje u Skupštini i mi ćemo 

glasati radi 200.000 zaposlenih pogođenih ovim zakonom. Mi ćemo glasati ovaj zakon jer smo 

izglasali mnoge međunarodne sporazume,  koji su bili od interesa za građane, ali ako ovaj zakon 

nema budžetske projekcije koje se odražavaju u budžetu za 2019. godinu, onda to nema nikakvu 

vrednost. 

 

Drita Millaku, - rekla je da je tačno da nismo glasali o Zakonu o platama, jer smo videli da zakon 

ne uključuje sve kategorije, stoga su naši razlozi bili vrlo uverljivi. 

 

Time Kadrijaj, - imate obavezu prema građanima da glasate zakone, u prvom čitanju, Nacrt 

zakona o platama niste glasali, sada ako ste razmišljali i želite da glasate ja pozdravljam ovu 

akciju opozicionih stranaka. 

 

Bekim Haxhiu, -  nakon što je pozdravio Zdravstvenu sindikatu, rekao je da tokom tri mandata u 

svojstvu poslanika,  stalno ukazivao na pitanja i nedostatke u zdravstvu. Iako sam bio poslanik  

pozicije, moje kritike nisu prestale, znajući da postoje nedostaci u zdravstvenom sektoru. 

Zdravstveni radnici su bili veoma kreativni i sa platama koje su radili nikada nisu donosili 

probleme i uvek su bili u službi pacijenata. Osim plata, i  uslovima  pod  kojima rade zdravstveni 

radnici, dobro su funkcionirali. Zdravstvenim radnicima se ne nudi zaštita i često se fizički 

napadaju tokom svog rada, ali je zabrinjavajuća činjenica da su tri radiologa dijagnosticirana sa 

rakom, a to povećava potrebu da se vrši merenje zračenja na aparaturi radiologije. Što se tiče 

plate, mi smo izrazili jedinstvo i podržali vaše zahteve. Razvrstavanje plata treba da uključuje 

stručnu pripremu, akademski stepen i akademski naziv. Predložio sam amandman na Nacrt 

zakona o platama, kojim se reguliše kategorizacija plata u zdravstvenom sektoru i za to sam dobio 

podršku članova Komisije, kojima se zahvaljujem. Mislim da će Komisija za zdravstvo, Komisija 
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za javnu upravu, FSZK i Ministarstvo zdravlja održati zajednički sastanak i dogovoriti se o 

Zakonu o platama za zdravstveni sektor. Zdravstveni radnici moraju imati pristojne plate i mi 

moramo da očuvamo zdravstveni kadar da ostaje  na Kosovu. 

 

Flora Brovina,  - Mi smo veoma zainteresovani za standard zdravstvenih radnika i zainteresovani 

smo da ovo osoblje ne napušta Kosovo. Ovaj nizak standard zdravstvenih radnika došao je kao 

rezultat neodobravanja nekih zakona koji bi doprineli podizanju standarda zdravstvenih radnika. 

U Nacrtu zakona o platama dostavili smo neke amandmane i glasaćemo, ali neće biti dovoljno da 

zadovolje zahteve sindikata i zdravstvenih radnika, ali naša podrška će se nastaviti kako bi se 

stvorili uslovi da ostaju zdravstveni radnici  na Kosovu. 

 

Blerim Syla, - rekao je da je istina da smo imali vašu podršku, ali bez rezultata. Mi smo u 

svakom trenutku za razgovore i pronalaženje rešenja. Ne želimo da štrajkujemo, ali štrajkovi su 

neizbežni. Da učinimo nešto da zadržimo ove  zdravstvene radnike i nastavimo sa radom, ali oni 

su umorni i ne mogu da nastave više na ovaj način. 

 

Besa Baftiu, predsednica, - verujemo da još uvek ima prostora za razgovore i saradnju s Vladom, 

kako bi se pronašlo rešenje i da ne bi došlo do radikalnih štrajkova, au ovom slučaju ispaštaju 

pacijenti. 

 

Sednica završena u 14:20.časova 

 

Pripremio :                                                                                              Predsednica Komisije,  

Pomoćno osoblje Komisije                                                                   _________________ 

                                                                                                                       Besa BAFTIU  
 

 

 

 

 

 

 


